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Samenvattend verslag van het bestuurlijk overleg van GS van Utrecht met het college van 
B&W van Maarssen op 17 mei 2006 op het gemeentehuis van Maarssen, Goudenstein. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Aanwezig: 
Maarssen: de heren E. van Esterik (loco-bm), J. Verkroost, W. van Vossen, P. Schröder en A. 
Nederlof (gemeentesecretaris). 
Provincie Utrecht: gedeputeerde J.P.J. Lokker en E. van Dooren (ambtenaar). 
===================================================================== 
De heer Van Esterik opent het overleg en heet de provincie Utrecht welkom. Hij deelt mee dat de 
burgemeester door griep geveld is en daarom afwezig. Vervolgens geeft hij het woord aan de heer 
Lokker. 
 
De heer Lokker vertelt dat wat hem betreft de belangrijkste gesprekspunten zijn: regionale 
ontwikkeling, de ambities van de provincie Utrecht en de eigen mening van Maarssen. 
 
In het Vecht- en Plassengebied hebben de gemeenten om ondersteuning in regionale ontwikkeling 
gevraagd. Er is behoefte aan samenwerking, al dan niet in juridisch verband. Voor de provincie 
Utrecht is het van belang om te weten wat de gemeenten willen op bestuurlijk gebied. De provincie 
Utrecht heeft geen vooropgesteld plan, wat betreft de heer Lokker zijn alle uitkomsten mogelijk, 
variërend van samenwerking tot samenvoeging. Aanleiding is echter de gemeente Abcoude die heeft 
gesteld dat gemeentelijke herindeling via een arhi-procedure een optie is en de provincie Utrecht 
vraagt om dit te onderzoeken. Dit is de reden dat de provincie Utrecht gesprekken voert met 
omliggende gemeenten.  
 
Op landelijk niveau is de discussie actueel over het oplossen van de bestuurlijke drukte in de Randstad 
en de discussie over het middenbestuur. Minister Remkes laat onderzoek doen naar de bestuurskracht 
van de Randstadgemeenten. De projectleider, de heer B. Eenhoorn, doet op dit moment een onderzoek 
bij 25 referentiegemeenten in de Randstad (waarvan 5 in de provincie Utrecht) om inzicht te krijgen in 
welke mate gemeenten in staat zijn zelfstandig, zonder samenwerking, de vele gemeentelijke taken uit 
te voeren. Een en ander in het licht van de huidige vraagstukken als WMO en Wabo 
(omgevingsvergunning) en de voortgaande decentralisatie van taken waardoor er steeds zwaardere 
eisen aan gemeenten gesteld worden. In de notitie van de minister wordt als oplossingsrichting 
genoemd het verminderen van het aantal bestuurders en grotere gemeenten, met het idee dat deze 
bestuurskrachtiger zijn dan kleine gemeenten. Loenen is betrokken bij dit onderzoek, Maarssen niet. 
 
Voor de provincie Utrecht is het belangrijk dat de gemeenten zelf aangeven wat zij willen. Wil 
Maarssen in deze arhi-procedure stappen? Met daarbij de opmerking dat het een onderzoek betreft 
waar onderweg niet uitgestapt kan worden. Wel bevat de procedure een heroverwegingsmoment voor 
de gemeenteraad om aan te geven of zij wel of niet onderdeel willen uitmaken van een herindeling. De 
arhi-procedure zou eind augustus starten met de fase van open overleg die een doorlooptijd heeft van 
een half jaar. 
 
Van Esterik haalt het raadsprogramma aan waarin staat dat de gemeente Maarssen gaat voor een 
krachtig, ongedeeld en zelfstandig Maarssen. Maarssen bestaat, naast de twee kleine kernen Oud 
Zuilen en Tienhoven, uit Maarssenbroek en Maarssen-dorp, maar dat zijn twee samenhangende kernen 
die samen ongeveer 40.000 inwoners hebben en daarmee krachtig genoeg zijn om goed te 
functioneren. Maarssen wil dus uitdrukkelijk geen herindeling maar wil wèl zoeken naar en investeren 
in  regionale samenwerking. De gemeente Maarssen heeft enerzijds directe relatie met de stedelijke 
problematiek waar ook Utrecht en het BRU mee te maken hebben en anderzijds heeft de gemeente 
veel gemeen heeft met het Samenwerkingsverband Utrecht West. 
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Op de vraag of Maarssen in een arhi-procedure betrokken wil worden, is het antwoord vanuit de 
gemeente dat Maarssen actief wil meedenken in een arhi-procedure, vanuit de optiek om regionale 
samenwerking te vergroten maar vanuit het standpunt dat Maarssen geen onderdeel wil zijn van 
herindeling. 
 
De heer Verkroost geeft aan dat het SUW een nieuwe weg inslaat met het ontwikkelen van een 
regiovisie. In dit kader wil Maarssen bekijken wat zij hieraan kan bijdragen. Van Esterik geeft aan dat 
een BAL gemeente gunstig zou zijn voor Maarssen, doordat zij daarmee een krachtige 
samenwerkingspartner in het gebied krijgt. 
 
Voor de heer Lokker zijn kwalitatieve criteria doorslaggevend voor al dan niet samenwerking: of de 
democratische legitimering standhoudt en hoe de dienstverlening is naar de gemeenschap toe. Zijn de 
gemeenten in staat om de nieuwe taken die voorheen bij het Rijk en de provincie lagen, uit te voeren? 
(WABO, WMO enz.). Daarnaast is het draagvlak onder gemeenten zelf cruciaal. De heer Lokker 
spreekt de hoop uit dat minister Remkes niet op basis van alleen getalscriteria herindelingsprocedures 
wil starten. 
 
De arhi-procedure hoeft niet binnen de provinciegrenzen te blijven. Gemeenten die nauw betrokken 
zijn (geweest) bij het gebied, zoals de Wijdemeren, kunnen ook bij de procedure betrokken worden. 
Als ze echter niet willen, dan zullen ze er niet in meegenomen worden. 
 
Vervolgprocedure 
Op verzoek van de heer Lokker zegt de heer Van Esterik toe dat een brief aan GS zal worden gestuurd 
waarin de gemeente aangeeft wat haar standpunten zijn ten aanzien van een eventuele arhi-procedure. 
Aan de hand van dit verslag en de toegezegde brief zal het college haar standpunten delen met de 
raadscommissie op 7 juni a.s..  
 
De heer Lokker geeft aan dat hij het van belang vindt dat er bestuurlijke helderheid is. Hij voert 
gesprekken met alle betrokken gemeenten. De uitkomsten van deze consultatiegesprekken worden in 
een notitie verwoord en besproken in de vergadering van de commissie BEM van 19 juni 2006. 
Vanzelfsprekend zullen Maarssen en de andere betrokken gemeenten hierover tijdig worden 
geïnformeerd en krijgen zij het voorstel aan  de commissie BEM tijdig toegezonden en zal rondom het 
begeleidend persbericht afstemming plaatshebben. In de situatie dat de provincie van oordeel is dat 
een arhi-procedure moet worden gestart, zal een daartoe strekkend voorstel voor de statencommissie 
BEM  van 28 augustus 2006 worden geagendeerd. Vervolgens zullen GS de arhi-procedure starten 
met het open overleg met de betrokken colleges van B&W. 
 
Verder niets meer aan de orde zijnde sluit de heer Van Esterik het bestuurlijk overleg af. De heer 
Lokker dankt het college van B&W voor het plezierige en open gesprek. 
 


